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Zápis č. 1 
 

z jednání Komise pro zdravotnictví a Nemocnici Na Františku 

 
Rady MČ Praha 1 

 
 
Datum jednání: 19.01.2023 (začátek 16:00 hod., konec 17:40 hod.)  
 
Přítomni: Antonín Berdych, Eva Fürstová (distančně), Jan Votoček, Naďa Řehák 
Müllerová, Dubravka Jaganjacová, Petr Hejma, Valerie Clare Talacková 
 
Omluveni: X 
 
Neomluveni: X 
 
Hosté: Michal Müller, David Erhart, Jana Příhodová, Martin Arden 
 
Zapsal: Michal Kadlec   
 
  
 
 PROGRAM: 
 

1. Zahájení jednání, odsouhlasení programu, určení ověřovatele zápisu 
2. Představení členů Komise pro zdravotnictví a Nemocnici Na Františku 
3. Termíny jednání komise na 1. pololetí 2023 
4. Statut komise 
5. Návrhy na změny jednacího řádu komisí 
6. Aktuální informace z NNF 
7. Různé 

 
 
 
1. Zahájení jednání, odsouhlasení programu, určení ověřovatele zápisu 
 
Pan předseda Berdych zahájil 1. jednání komise v 16:00 hod., přivítal její členy a 
přítomné hosty. Přítomno je všech 7 členů komise; komise je usnášeníschopná. 
Následně pan předseda komisi seznámil s navrženým programem, který byl všemi 
schválen. Ověřovatelem dnešního zápisu byl navržen a schválen J. Votoček. 
 
 
2. Představení členů Komise pro zdravotnictví a Nemocnici Na Františku 
 
Pan předseda se přítomným představil a definoval 3 hlavní priority, kterým by se 
měla komise věnovat. Jsou to: Nemocnice Na Františku (péče o rozvoj nemocnice, 
efektivní řízení, stabilní a vyrovnané financování), poliklinika Palackého a další 
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činnosti ve zdravotnictví, které vyplývají ze statutu komise. Následně se představili i 
ostatní členové komise a hosté.  
 
Poté se slova ujal radní M. Müller, který byl poslední dva roky předsedou Komise pro 
zdravotnictví, a představil komisi vize Rady v oblasti zdravotnictví. Cílem koalice je 
nadále podporovat rozvoj nemocnice. V minulém volebním období se v nemocnici 
otevřely nové lékařské obory (např. bariatrie, gynekologie). Je třeba zapracovat na 
ekonomické stabilizaci NNF a nadále spolupracovat s hlavním městem. Význam 
nemocnice se projevil mj. při covidové pandemii, kdy zde byla vytvořena provizorní 
lékařská infrastruktura od hospitalizace, přes testování a až po očkování. Dále je 
třeba se věnovat „Poliklinice Palackého“, která je ve skutečnosti lékařským domem. 
Prostory polikliniky, včetně jejího zázemí, vyžadují rekonstrukci. Za důležitou 
povařuje také podporu ambulantních specialistů v rámci Prahy 1 v rámci grantů. Do 
činnosti Komise pro zdravotnictví by chtěl zapojit také Nemocnici Milosrdných sester 
svatého Karla Boromejského v Praze, proto nabídl členství v komisi formou stálého 
hosta paní ředitelce, příp. jejímu náměstkovi pro lékařskou péči.  
 
P. Hejma navrhl jako odborného člena komise MUDr. Štefana Vítka, CSc., který byl 
členem KOPZ již v minulém volebním období. Nastínil také téma dostavby dalšího 
pavilonu nemocnice. Zároveň se omluvil pro svůj dřívější odchod.   
 
V 16:42 hod. z jednání odešel P. Hejma; přítomno je 6 členů komise. Následně 
z jednání odešel M. Arden. 
 
V. C. Talacková navrhla jako odborníka do komise Mgr. Filipa Pospíšila, Ph.D., 
vedoucího oddělení analýz a strategií z Centra sociálních služeb Praha a bývalého 
zastupitele Prahy 1, který byl v minulém volebním období členem Komise pro 
zdravotnictví. 
 
Pan předseda navrhl jako odborníka do komise pana MUDr. Jaroslava Štrofa, CSc., 
MBA, který byl mj. ředitelem FN Bulovka, ředitelem NMSKB a členem Správní rady 
NMSKB. Jako dalšího navrhl pana MUDr. Tomáše Šebka, který již byl členem KOPZ. 
Působí v NNF a má také široké mezinárodní zkušenosti.  
 
Jako stálé hosty pan předseda navrhl RNDr. Janu Příhodovou, která působila 
v letech 2000 – 2006 jako zástupce starosty MČ Praha 1 a měla mj. na starosti 
zdravotnictví. Dále navrhl MUDr. Davida Erharta a S. M. Radimu Mgr. Janu 
Ivančicovou z NMSKB. 
 
Navržení odborníci: 

 Mgr. Filip Pospíšil, Ph.D. 
 MUDr. Štefan Vítko, CSc. 
 MUDr. Jaroslav Štrof, CSc., MBA 
 MUDr. Tomáš Šebek 

 
Navržení stálí hosté: 

 RNDr. Jana Příhodová 
 MUDr. David Erhart 
 S. M. Radima Mgr. Jana Ivančicová 
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Hlasování o návrhu na jmenování dvou odborníků a stálých hostů proběhne na 
příštím jednání komise.   
 
 
3. Termíny jednání komise na 1. pololetí 2023 
 
KOPZ NNF se bude scházet jednou měsíčně, vždy ve čtvrtek od 16:00 hod. 
v posluchárně NNF.  
 
Termíny jednání komise budou následující:  
 
16. února, 23. března, 13. dubna, 18. května a 15. června 2023 
 
 
4. Statut komise 
 
Členové komise k bodu obdrželi návrh statutu komise, který z velké části vychází ze 
statutu minulé KOPZ. 
 
J. Votoček navrhl přeformulovat bod č. 4 a z bodu č. 5 – „Vyjadřuje se k fungování 
Polikliniky Palackého“ navrhl odstranit slovo „poliklinika“, neboť se o polikliniku 
v institucionálním smyslu nejedná. K bodu č. 5 bylo navrženo následující usnesení:    
 

Usnesení: 
Komise pro zdravotnictví schvaluje bod č. 5 svého statutu ve znění: Vyjadřuje 
se k fungování budovy Palackého 5. 
 
Hlasování: 
Pro: 1     Proti: 0     Zdržel se: 5 
NESCHVÁLENO 

 
Následně proběhla diskuze k bodu č. 4, jehož finální znění bylo schváleno 
následovně: 
 

Usnesení: 
Komise pro zdravotnictví schvaluje bod č. 4 svého statutu ve znění: Vyjadřuje 
se k výsledkům kontrol v Nemocnici Na Františku a podává návrhy opatření ke 
zlepšení kvality zdravotní péče na území Prahy 1.  
 
Hlasování: 
Pro: 6     Proti: 0     Zdržel se: 0 
SCHVÁLENO 

 
 

Usnesení: 
Komise pro zdravotnictví schvaluje svůj statut dle přílohy tohoto zápisu. 
 
Hlasování: 
Pro: 6     Proti: 0     Zdržel se: 0 
SCHVÁLENO 
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5. Návrhy na změny jednacího řádu komisí 
 
K současnému jednacímu řádu komisí nebyly vzneseny žádné připomínky.  
 
 
6. Aktuální informace z NNF 
 
O aktuálních informacích z NNF zpravil členy komise D. Erhart: 
 

 NNF má po 12 letech svoji nemocniční laboratoř. Ještě je třeba nakoupit 
analyzátory (t. č. probíhá výběrové řízení). Do zahájení provozu poskytuje 
nemocnici laboratorní služby CityLab.  

 Téměř rok je již v NNF v provozu gynekologická ambulance (24/7). 
V dohledné době budou služby rozšířeny o jednodenní gynekologickou 
operativu.  

 Nemocnice má také plně funkční oddělení rehabilitace a fyzioterapie. 
 Oddělení ARO se podařilo NNF obhájit; snaha o rozšíření na 6 lůžek a vrácení 

oddělení ARO do původních prostor. 
 NNF se věnuje léčbě karcinomu prsu v rámci programu Komplexní péče o 

ženu. 
 Plně funkční je také oddělení ortopedie.  
 V přípravné fázi je proces zřízení výjezdového stanoviště ZZS HMP v NNF. 
 NNF bude připravovat novou koncepci, neboť smlouva s VZP jí končí 

v letošním roce.   
 
M. Müller následně informoval komisi o přípravě rozpočtu zdravotnictví. V rámci 
investic jsou rozpracovány tyto tři akce: rekonstrukce stravovacího provozu, zřízení 
třetího operačního sálu a urgentní příjem. Tyto akce jsou v rozsahu přípravy 
projektové dokumentace zahrnuty v návrhu rozpočtu 2023. Rekonstrukce 
gastroprovozu vyjde na cca 50 – 60 mil. Kč. K diskuzi také zůstává využití stavební 
parcely v areálu nemocnice pro dostavbu další budovy.  
 
Následovala diskuze k rozpočtu, k platbám od zdravotních pojišťoven a k ekonomice 
NNF.  
 
 
7. Různé 
 
K bodu různé nebyly vzneseny žádné podněty. 
 
 
Jednání bylo ukončeno v 17:40 hod. 
 
 
Zápis sepsán dne: 01.02.2023 
 
 
Předáno k ověření dne: 02.02.2023 
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Zapsal: Michal Kadlec 
 
 
Příloha zápisu:  
Statut Komise pro zdravotnictví a Nemocnici Na Františku 
 
 
 
Ověřeno dne: 03.02.2023 
 
 

ověřovatel zápisu:         předseda komise: 
   
 
 
  
…………………………………..      ………………………………….. 
           MUDr. Jan Votoček               Bc. Antonín Berdych 
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Příloha zápisu č. 1 z jednání KOPZ a NNF ze dne 19.01.2023 

Statut Komise pro zdravotnictví a Nemocnici Na Františku 

 

1. Podílí se na mapování sítě zdravotnických zařízení na území MČ 
Praha 1 a tuto vyhodnocuje. 

2. Ve spolupráci s ÚMČ Praha 1 monitoruje potřeby občanů Prahy 1 
týkající se dostupnosti všech druhů zdravotní péče. 

3. Vyjadřuje se k fungování a investičním požadavkům Nemocnice 
Na Františku. 

4. Vyjadřuje se k výsledkům kontrol v Nemocnici Na Františku a 
podává návrhy opatření ke zlepšení kvality zdravotní péče na 
území Prahy 1. 

5. Vyjadřuje se k fungování Polikliniky Palackého. 

6. Vyjadřuje se k návrhu rozpočtu zdravotnictví. 

7. Spolupracuje s Hygienickou stanicí hlavního města Prahy 
v záležitostech komunální hygieny a ochrany i podpory veřejného 
zdraví na území MČ Praha 1. 

8. Vyjadřuje se ke grantové politice v oblasti zdravotnictví Prahy 1 a 
nabízí Radě městské části své zástupce v grantových komisích. 

9. Spolupracuje s jinými komisemi, úzce však s Komisí sociální a 
Komisí pro výchovu a vzdělávání. 

10. Spolupracuje s profesními zdravotnickými organizacemi v MČ 
Praha 1 při plnění úkolů zdravotní politiky. 

11. Formuluje doporučení pro Radu MČ Praha 1 ohledně možných 

kroků vedoucích ke zlepšení zdravotní péče na Praze 1. 

12. Vyjadřuje se k žádostem o přidělení bytů sloužících preferovaným 
profesím – zdravotnictví. 


